
 

PROTOKOLL 05.03. 2018 
Styremøte i Øvre Pasvik nasjonalparkstyre / 

Báhčaveaji álbmotmeahccestivra 
 

 

 

 

Sted: Svanhovd 

Tidspunkt: Mandag 05. mars 2018, kl. 13.00-16.30.  

Lunsj fra kl. 12.30-13.00. 

Bente Christiansen og Iris Hallen fra fylkesmannens miljøvernavdeling deltok under sak 

07/2018 om frivillig skogvern i Pasvik. Jørn Monsen SNO deltok under styremøtet. 

 

Tilstede:  

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 

 

SAKSLISTE:  

 

• Sak 05/2018  Åpning av møte, registrering og godkjenning 

• Sak 06/2018  Orienteringssaker 

• Sak 07/2018  FeFos tilbud til staten om frivillig skogvern i Pasvik 

• Sak 08/2018  Tiltaksmidler over bestillingsdialogen 2018 

• Sak 09/2018  Hogst i Øvre Pasvik landskapsvernområde 

 

Sak 05/2018 Åpning av møte, registrering og godkjenning.  
a) Registrering av deltakere, beslutningsdyktighet; styret er beslutningsdyktig. 

b) Valg av underskriver av protokoll; Geir Mortensen 

c) Godkjenning av innkalling og saksliste; sakslista godkjent, det ble bemerket at det var 

mye å lese og at sakspapirene kom seint. 

d) Protokoll fra styremøtet 12.01.2018 ble godkjent. 

Styret: 

 

Kurt Wikan, styreleder 

Karine Emanuelsen, nestleder 

Knut Mortensen, styremedlem 

Geir Mortensen (vara for Cecilie 

Hansen) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sekretariat: Rolf E. Sch. Kollstrøm, 

nasjonalparkforvalter 

 

Meldt forfall: 

Cecilie Hansen, styremedlem 

 



 

 

Sak 06/2018 Orienteringssaker  
A. Oppnevning av medlemmer til Øvre Pasvik nasjonalparkstyre (nye 

representanter fra Sametinget), vedlagt brev fra Miljødirektoratet datert 

09.02.2018. Tatt til orientering. 
 

B. Sør-Varanger kommune; invitasjon til å informere kommunestyret om Øvre 

Pasvik nasjonalpark, 14.03 2018, kl. 13.45-14.00, nestleder og forvalter 

stiller. 
 

C. Kolarctic søknad; Phenomena of the Arctic Nature 2018-2020, og søknad til 

FFK om regional medfinansiering. Orientering i styremøte. Tatt til orientering. 
 

D. Besøksstrategien. Sendt til direktoratet for godkjenning den 08.01.2018, tatt 

til orientering  
 

E. Sør-Varanger kommune, kommuneplanens arealdel 2018-2030, 

sluttbehandling 14.02.2018, behandling av nasjonalparkstyrets innspill. 

Forvalter orienterte om at nasjonalparkstyret ble hørt om arealbruken ved 

Gjøkhotellet, men at det ikke ble opprettet noen hensynssone ifbm Øvre 

Pasvik nasjonalpark og landskapsvernområde. 
 

F. Forslag fra Ekspertutvalget – «Nye oppgaver til fylkeskommunen». Høring fra 

Kommunal- og moderniseringsdept. Frist 09. mai 2018. Styret ba om å bli 

orientert dersom andre styrer uttaler seg. 
 

G. Pasvik-Enare trilaterale park. I) Felles fotoutstilling, II)Møte Svanhovd 5-

6.04.18 for å lage ny handlingsplan 2019-2019, III) Møte-befaring Øvre 

Pasvik-Pasvik zapovednik 30.05.18 med Europarc i forbindelse med re-

autorisering som Transboundary Park. Forvalter orienterte styret. 

 
 

H. Iron Curtain Trail - Enare-Pasvik, Initiativ fra EU/Michael Cramer via Sør-

Varanger kommune om tilrettelegging for sykkelbruk langs det gamle 

jernteppet fra Svartehavet til Barentshavet. Aktuell trase fra Finland over 

Mutkavarre/Treriksrøysa til Grensefossvegen, dersom vår finske partner ser 

dette som aktuelt. 
 

I. Eventuelt. Her ble det kommentert at i den videre planlegging av Gjøkhotellet 

må en ta med konsekvensene ved avføring og urin herunder lukt, fra 

trekkhundene som var oppstallet der i barmarksperioden i mange år. Videre ba 

styret om at forvalter ordnet med hilsen og blomster til avtroppende 

styremedlem. 

 

 

Sak 07/2018 FeFos tilbud til staten om frivillig skogvern i Pasvik 

(Ble behandlet før sak 05/2017 og sak 06/2017) 

 

Fylkesmiljøvernsjef Bente Christiansen og Iris Hallen fra fylkesmannens 

miljøvernavdeling orientere om prosessen så langt. Fylkesmannen ønsker en 

dialog med styret før fylkesmannen svarer på tilbudsbrev fra FeFo datert 

02.06.17. Se også FeFos pressemelding; 

http://www.fefo.no/no/presse/Pressemeldinger/2017-06-09%20Frivillig%20vern.pdf 

Bente Christiansen har i ettertid oppsummert møtet slik i e-post til styreleder og 

forvalter den 15.05.2018: 

https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/rapport-om-nye-oppgaver-til-fylkeskommunene-sendes-pa-horing-med-3-maneders-frist/id2589224/
https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/rapport-om-nye-oppgaver-til-fylkeskommunene-sendes-pa-horing-med-3-maneders-frist/id2589224/
http://www.fefo.no/no/presse/Pressemeldinger/2017-06-09%20Frivillig%20vern.pdf


 

«Fylkesmannen svarer på tilbudet fra Fefo ut fra det ansvar vi har som Regjeringens representant i fylket. Dette 

er slik vi forstår vår rolle, og dette er også avklart med Miljødirektoratet flere ganger og sist i møte med 

avdelingsdirektør Ivar Myklebust og seksjonsleder Knut Fossum den 7. mai i år. 

Gjennom informasjonsmøtet vi hadde i Pasvik den 5. mars ga styret tilbakemeldinger, som er en viktig del av 

grunnlaget for vår tilbakemelding og forhandling med Fefo. Rolf (forvalter) har bidratt med mye informasjon til 

Multiconsult som kartla området og i sin kontakt med Asbjørn Tingstad (saksbehandler Miljødirektoratet). 

Dette er også noe som tas med videre i prosessen. Hvis det blir oppstart av en verneprosess vil styret bli tatt 

med i de fora som opprettes i den forbindelse.  

Jeg viser også til vedtektene for nasjonalparkstyret.» 

 

Sak 08/2018 Tiltaksmidler over bestillingsdialogen 2018 for Øvre Pasvik 

nasjonalparkstyre. 

Søknad om tiltaksmidler over bestillingsdialogen på kr 1.045.000 ble sendt til 

Miljødirektoratet som vedtatt i sak 03/2018 i nasjonalparkstyrets møte den 12.01.2018. 

Tiltakene er i henhold til Besøksstrategien for Øvre Pasvik nasjonalpark og Øvre Pasvik 

landskapsvernområde. Miljødirektoratet har godkjent Besøksstrategien i forhold til 

bestillingsdialogen. Den 15.02.2018 kom tildelingen med merknader fra Miljødirektoratet, 

se vedlagte søknad og vedlagte tildeling. 

Direktoratet hadde merknader til 2 poster, som ikke ble tildelt midler. De 11 øvrige 

postene fikk tildeling som omsøkt, totalt kr 810.000 til nasjonalparkstyret og kr 55.000 

til lokalt SNO. 

Se tabell neste side. 

 

Vedtak (som innstilling) 

Nasjonalparkstyret tar Miljødirektoratets merknader i forbindelse med 

bestillingsdialogen 2018, til etterretning. Forvalter gis fullmakt til å iverksette 

øvrige tiltak som beskrevet i søknaden, i samråd med styreleder. Tiltakene i 

forbindelse med Informasjonspunkt Gjøkhotellet / flytting Gjøkvannskoia,  må 

koordineres innenfor det trilaterale Kolarctic PAN-prosjektet. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Tabell. Oppsummering av søknad og tildeling over bestillingsdialogen 2018 mellom Øvre 

Pasvik nasjonalparkstyre, lokalt SNO og Miljødirektoratet 

Tiltak Søknadssum Tildeling og merknader (M.dir) 

SNO Nasjonalparkstyret 

Vedlikehold adkomstveg Øvre Pasvik 

nasjonalpark 

 

100.000 

  

100.000 

Bli med en forsker 50.000  50.000 

Ved og gass til åpne koier, ved til 

rasteplasser 

20.000  20.000 

Tjenestekjøp lokal parkvokter 55.000 55.000  

Stikking skitrase til Ellenvannskoia 10.000  10.000 

Utvikling av informasjonspunkt 

"Gjøkhotellet" 

 

               300.000 

  

300.000 

Flytting av "Gjøkvannskoia" til 

Informasjonspunkt 

 

160.000 

  

160.000 

Brukerundersøkelse, Pasvik‐Enare 

Trilateral Park 

 

30.000 

  

Utenom post 

Guidet tur langs Piilolastien 10.000  10.000 

Reparasjon oppsynskoie 150.000  Avvent 

behovsanalyse 

Fornye klopper i Øvre Pasvik 

nasjonalpark 

 

100.000 

  

100.000 

Fjerne piggtråd og bygningsrester 10.000  10.000 

Markering startpunkt Sortbrysttjern 50.000  50.000 

Kroner (eks mva) 1.045.000 55.000 810.000 

 

 

 



 

Sak 09/2018  Hogst i Øvre Pasvik landskapsvernområde    

Orientering gitt tidligere i styremøte 05.12.2017, sak 26/2017 d). 

 

 

Figuren over viser hogstområdet markert med rødt symbol, ved Grensefoss i Øvre Pasvik 

landskapsvernområde. 

 

Vedtak 

Nasjonalparkstyret for Øvre Pasvik beklager at det ble hogd skog i Øvre Pasvik 
landskapsvernområde uten at dette ble avklart på forhånd. Nasjonalparkstyret 

tar Kartverkets redegjørelse til orientering, samtidig som Kartverket bes om å 
sørge for at nedfelte trær blir fjernet på barmark i løpet av 2018. Høye stubber 

må fjernes. Dette er viktig siden lokaliteten er nær bilveg, og styret ønsker å 

forebygge smitteeffekt og andre reaksjoner fra publikum. 

 

Bakgrunn 

Forhistorien er at en hytteeier i Øvre Pasvik landskapsvernområde tok i oktober 

2017 kontakt fordi han var interessert i å ta vare på veden etter en nylig utført 

hogst ved Grensefoss i landskapsvernområdet. Nasjonalparkstyret som 

forvaltningsmyndighet, har ikke behandlet noen sak om hogst her. Statens 

naturoppsyn rapporterte etter en befaring at det var hogd ei flate på ca. 20 x 25 

meter. Videre at midt på flata er det en stor stein hvor Kartverket har et 

fastmerke «STATENS KARTVERK 1995», se bilder. 



 

 

Foto: Statens naturoppsyn 

 

Hogsten virker som et søknadspliktig tiltak, jfr verneforskrift §3, pkt. 2 

Plantelivet, hvor det bl.a. heter at all hogst skal på forhånd være godkjent av 

forvaltningsmyndigheten. 

Kartverket har bekreftet at det ble hogd trær rundt dette fastmerket sommeren 

2017, på oppdrag fra Kartverket. Behovet for dette ble beskrevet i vedlagte brev 

fra Kartverket datert 13.11.2017. Kort gjengitt ble aktuelle fastmerke i 

landskapsvernområdet tatt i bruk i forbindelse med innføring av et nytt nasjonalt 

høydesystem. I forbindelse med GPS-målinger i aktuelle fastmerke ble det den 

21.07.17 felt ned trær rundt fastmerket for å sikre gode måleforhold. Målingene 

ble utført samme dag og påfølgende dag. Arbeidet ble utført av firma innleid av 

Kartverket. 

Videre har de tatt opp saken internt for å forbedre egne rutiner slik at eventuelle 

vernebestemmelser overholdes i framtiden. I e-post datert 22.12.2017 skriver 

fylkeskartsjef Steinar Vaadal:  

«Rundt slike punkt har Kartverket behov for å rydde nødvendige siktlinjer ved 

viktige nasjonale målekampanjer. Dette skjer sjelden, i gjennomsnitt kanskje 

hvert 10. år eller enda sjeldnere. Det kan av og til skje akutte behov som gjør at 

man må gjennomføre målinger utover dette. Kartverket kommer ved senere 

anledninger til å kontakte nasjonalparkforvalter i forkant av slike målinger slik at 

man i fellesskap kan finne gode løsninger.» 

 

Vurdering  

Denne hogsten i Øvre Pasvik landskapsvernområde med plantelivsfredning skulle 

vært godkjent av nasjonalparkstyret i forkant. Det heter i verneforskriften §3, 

pkt 2.3 at hogst kan skje i henhold til gjeldende vern(e)skogsbestemmelser. 

Imidlertid skal hogsten på forhånd være godkjent av de lokale skog-

myndighetene og forvaltningsmyndigheten. Fastemerket ble etablert i 1995, og 

landskapsvernområdet ble etablert i etterkant (2003). Kartverket har gitt utrykk 

https://lovdata.no/dokument/MV/forskrift/2003-08-29-1105


 

for at de vil oppdatere sin oversikt slik at lignende ikke skjer igjen. Skogen som 

ble ryddet er ungskog av furu og bjørk som har kommet opp etter hogst. 

Forvalter vurderer at ved en forhåndssøknad fra Kartverket ville innstillingen til 

nasjonalparkstyret være at det kunne hogges noe rundt fastmerket av hensyn til 

GPS-målinger. Det er mulig at hogsten kunne vært mindre omfattende og at det 

ville bli satt krav om rydding etter hogst. 

 

Styrets behandling 

Styret vedtak ble som innstilt fra forvalter med et tillegg om at høye stubber må 

fjernes ved ryddingen (se tidligere i saken)  

 

 

 

 

 

 

 

  

  

      

               

_______Sign.____________

  Kurt Wikan leder

Rett protokoll bekreftes:

_________Sign.___________

  Geir  Mortensen



 

 


